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Referat  
 

Titel DMCG.dk forretningsudvalgsmøde (FU) 
Tid og sted Mandag d. 13. januar 2025 kl. 14.30-16.00  

Videomøde; Teams-booking via Outlook 
Deltagere 1. Camilla Qvortrup (CQ) | Formand, DCCG 

2. Claus W. Fristrup (CF) | DPCG 
3. Birgitte Vrou Offersen (BVO) | DBCG 
4. Jesper Grau Eriksen (JGE) |DAHANCA 
5. Peter de Nully Brown (PB) | Hæmatologisk Fællesforum 
6. Christa Haugaard Nyhus (CHN) | DLCG 
7. Henrik Frederiksen (HF) | Repræsentant for DCCC 
8. Merete Schmiegelow (MS) |Patientrepræsentant (deltager på video) 
9. Jens Winther Jensen (JWJ) | Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut 
10. Mette Roed Eriksen (MRE) | Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut 
11. Mette Bejder (MB) | DMCG-sekretariatet  
12. Dorrit Andersen (DDA)| DMCG-sekretariatet  
Afbud: Mikkel Rosendahl (MR) | DGCG; Anne Bukh | Regionsudpeget medlem; Charlotte 
Birkmose Rotbøl | Regionsudpeget medlem 

Mødeleder Camilla Qvortrup | formand 

Referent Mette Bejder | DMCG-sekretariatet 

 

 Dagsordenspunkt  
 
 

1. Velkommen og orientering fra formanden  
a) Velkommen til ny akademisk sekretær, Mette Bejder  
b) Nye RKKP-databaser har været i høring, svarfrist 7/1 2025. DMCG-DCIS eneste 

kræftdatabase; ikke indstillet til prioritering. 
c) Netværksmøde med DSKO jf. bilag 1a 
d) Henvendelse fra DCCG til Medicinrådet jf. bilag 1b 

Punktets mål: 
DMCG.dk FU er orienteret og der er taget stilling til eventuel opfølgning. 

Referat 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Ad 1) Velkommen til ny akademisk sekretær, Mette Bejder  
Der blev budt velkommen til Mette Bejder, som fremover vil varetage sekretariatsbetjeningen af 
DMCG.dk og dermed også Forretningsudvalget. 
 
Ad b) Nye RKKP-databaser har været i høring, svarfrist 7/1 2025. DMCG-DCIS eneste 
kræftdatabase; ikke indstillet til prioritering 
CQ orienterede om opslag vedr. nye databaser. DCIS var den eneste, som relaterede sig til kræft, 
men blev ikke prioriteret. Der er blevet orienteret herom til de relevante personer. 
 
Ad c) Netværksmøde med DSKO 
CQ orienterede om henvendelse fra DSKO vedr. samarbejde om fremtidig omstilling inden for 
onkologien. Der var enighed om initiativet fra DSKO vedr. samarbejde på tværs af landets 
onkologiske afdelinger og DMCG’erne er meget relevant og interessant, og at der gives en 
tilbagemelding herom til DSKO, som herefter sender henvendelse videre til DMCG’erne. De 
punkter, der dagsordensættes af DSKO, ligger fint i tråd med Kvalitetsinstituttets opgaver og der 
er også fra Kvalitetsinstituttets side interesse i at høre nærmere herom. FU bakker op omkring 
at, CQ hører nærmere om mulighed for at en repræsentant fra Kvalitetsinstituttet inviteres med 
til det første møde. 
 
Ad d) Henvendelse fra DCCG til Medicinrådet 
CQ orienterede om henvendelse fra DCCG til Medicinrådet ang. formulering i anbefaling vedr. 
godkendelse af to medicinpræparater. I anbefalingen opfordres DCCG til at opsamle data vedr. 
behandlingens effekt på patienternes overlevelse med henblik på en revurdering af 
anbefalingen efter 2 år. Andre DMCG’er er tidligere blevet opfordret til det samme ifm. 
anbefalinger fra Medicinrådet. Formuleringen giver anledning til en række spørgsmål og 
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 principielle afklaringer, herunder ift. de ressourcemæssige og økonomiske rammer, der i givet 
fald vil skulle tilføres til varetagelsen af disse opgaver. FU var enige om, at der skal samles en 
gruppe på DMCG-niveau med henblik på videre drøftelse med Medicinrådet, evt. som punkt på 
et opfølgningsmøde med Medicinrådet. FU deltager med repræsentation af CQ, CF, JWJ og PB. 
Derudover evt. yderligere repræsentant fra DCCG. CQ tager kontakt til Medicinrådet. 
 
CQ orienterede derudover om henvendelse fra DR vedr. kræftplan V. 
Det blev i forlængelse heraf aftalt, at CQ ved henvendelser fra pressen generelt videreformidler 
disse til FU til orientering og evt. input. 
 

   2. Udpegning af næstformand i DMCG.dk v/CQ 
DMCG.dk forretningsudvalget udpeger jf. vedtægternes §5.5 en næstformand blandt udvalgets 
DMCG-medlemmer for en valgperiode på tre år med mulighed for genudpegning. 
Næstformanden er suppleant for formanden ved dennes fravær. Claus Fristrup har meldt sin 
interesse for posten, med opbakning fra formanden. 
Punktets mål. 
FU har udpeget en næstformand. 

Referat Claus Fristrup blev udpeget som næstformand i DMCG.dk, hvormed formandskabet både 
repræsenterer onkologien og kirurgien 
 

 3. Fast punkt: DMCG-samling v/CQ 
Det ønskes afklaret om der er opbakning til at tidligere formand for DMCG.dk, Michael Borre, 
fortsætter som tovholder på DMCG-samlingerne. 
Drøftelse af frikøb afventer internatet. 
Punktets mål: 
FU har besluttet om Michael Borre skal fortsætte som tovholder for samlingerne. 

Referat Der var opbakning i FU til at Michael Borre fortsætter som tovholder/arrangør for DMCG-
samlingerne, der har været en stor succes. CF vil være kontaktperson fra FU ift. DMCG-
samlingerne og planlægningen heraf. CQ kontakter Michael Borre herom. 
 
Det bør drøftes nærmere, om der fremover skal være færre databaser på samlingerne eller 
afsættes mere tid til samlingerne, så det bliver knap så presset og der er tid til at gå lidt mere i 
dybden. 
 
Med udgangspunkt i og inspiration fra tilbagemeldingerne fra sidste DMCG-samling, blev der 
udtrykt et ønske om at lave et netværksmøde med mere databasespecifikke problemstillinger 
(eks. definition af indikatorer). Det blev aftalt at drøfte dette videre ifm. næste FU-møde  
 

 4. Danske Kræftforskningsdage 2025 v/CQ 
Programmet afspejler i 2025 patientens forløb og strukturerne i KP-V.  
Det ønskes at tydeliggøre DKD som et fælles arrangement mellem DCCC og DMCG.dk, derfor ses 
flere overordnede sessioner hvori der ønskes DMCG-deltagelse, fremfor én specifik DMCG-
session. 
Ønsker til programmet (bilag 2) via mail: 
DBCG forventer at publicere første resultater fra Skagen trial 1 (fase 3 RCT, 2900 ptt, 7 lande) 
primo 2025. Evt. med under ny behandling/hurtig implementering. 
Præsentation af nye DMCG’er. 
Praksisændrende studier  
Hospitalernes omlægning af opfølgning.  
Opmærksomhed på flashtalks, varighed. 
Punktets mål: 
FU-medlemmerne har drøftet programudkast herunder eventuelle emner samt har taget stilling 
til, hvor de vil kunne byde ind. 

Referat Programudkastet for Danske Kræftforskningsdage 2025 blev drøftet. Det er fint, at programmet 
afspejler tydeligere, at Kræftforskningsdagene er et fælles arrangement mellem DMCG.dk og 
DCCC.  
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Der var tilslutning i FU til programudkastet, herunder forløb og sessionsansvarlige. 
JGE bemærkede, at det er væsentligt, at senfølgesessionen kommer til at omhandle drøftelse af 
politisk implementering og plan for hvorledes primærsektoren klædes på. På det kommende FU-
møde vil input til de forkellige sessioner blive nærmere drøftet. De sessionsansvarlige vil blive 
kontaktet ift. den videre planlægning. 
 

 5. Udpegning af to repræsentanter til DCCC’s Fagligt Udvalg v/CQ 
DMCG.dk er repræsenteret i DCCC’s styregruppe hvor DMCG-formanden er født medlem. 
DMCG.dk udpeger desuden to medlemmer til DCCC’s Fagligt Udvalg. Begge repræsentanter 
findes via FU for DMCG.dk – der er tradition for at den ene repræsentant er DMCG.dk’s 
næstformand.  
De to møder i FaU i 2025 ligger den 12/3 og 6/11. 
Punktets mål: 
FU har udpeget to repræsentanter fra DMCG.dk FU til deltagelse i DCCC’s FaU. 

Referat FU udpegede CF og JG til deltagelse i DCCC’s Faglige Udvalg. CQ orienterer DCCC herom.  
 

 6. Fra RKKP til Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut v/JWJ  
Drøftelse vedr. samarbejdsmøde 9/1 2025 mellem DMCG.dk’s formandskab og SundK’s 
direktion, samt ønske om repræsentation i Rådet mv. 
Punktets mål: 
FU er orienteret om status på oprettelsen af SundK. 

Referat JWJ orienterede om status på oprettelse af Kvalitetsinstituttet, herunder instituttets 3 primære 
opgaver (kliniske kvalitetsdatabaser, kliniske retningslinjer og vurderinger) hvor DMCG’erne er 
centrale samarbejdspartnere særligt ift. arbejdet med retningslinjerne og databaserne. 
Derudover skal Kvalitetsinstituttet arbejde med en årlig ulighedsanalyse og overtager pr. 1/5 
arbejdet med Dansk Patientsikkerhedsdatabase og utilsigtede hændelser. Kvalitetsinstituttet 
består af 5 enheder: Bestyrelse, Råd, Faglige udvalg vedr. vurderinger, Fagligt Udvalg vedr. de 
kliniske kvalitetsdatabaser og Sekretariatet. 
FU udtrykte ærgrelse over ikke at være indtænkt med en repræsentant i Rådet. JWJ orienterede 
om, at der arbejdes på at få etableret nogle strukturer for inddragelse af DMCG’erne, i de 
tilfælde, hvor sager, som eks. udspringer af retningslinjearbejde indenfor en DMCG, behandles 
på et rådsmøde. DMCG.dk kan ved behov tage kontakt til LVS mhp. etablering af samarbejde. 
Det blev aftalt at dagsordenssætte ”status fra Kvalitetsinstituttet” som et fast punkt på FU-
dagsorden, som et kort orienteringspunkt.  

 7. Fast punkt: Status fra DMCG.dk Udvalg v/CQ hhv. udvalgsformænd  
Kort overblik over de nedsatte DMCG-Udvalg, herunder evt. (formands)poster til besættelse.  
FU har ved budgetlægning for 2025 vurderet at UTPS ikke skal modtage midler fra DMCG.dk fra 
2025. Er udvalget fortsat at betragte som et DMCG-udvalg, herunder har materiale på dmcg.dk 
og afleverer beretning? UTPS har modtaget DCCC-bevilling til netværksdannelse jf. bilag 3. 

- MDT-udvalget (formand Torben Riis Rasmussen) 
- Udvalg for Genomisk Tumorprofilering (formand Camilla Qvortrup) 
- Udvalg for Kliniske Retningslinjer (formand Peer Christiansen) 
- Tværfagligt Palliativt Samarbejde (formand Mogens Grønvold) 

Punktets mål: 
FU er orienteret om arbejdet i udvalgene og der er taget stilling til eventuelt behov for handling. 

Referat FU blev orienteret om arbejdet i udvalgene. Det blev aftalt at gennemgå de enkelte udvalg på 
det kommende FU-møde, hvad laver udvalgene og hvad forventes der ift. at indgå i udvalgene. 
 
MDT-udvalget: Torben Riis Rasmussen er fortsat formand.  
 
Udvalg for Kliniske Retningslinjer: FU var enige i at fortsætte med det samme udvalg i en periode 
frem til foråret 2025, dog således at CQ indgår som formand for DMCG.dk og dermed udfylder 
pladsen for Torben Riis, der har trukket sig.   
 
Udvalg for Genomisk Tumorprofilering: CQ er formand for udvalget. Der blev afholdt et stiftende 
møde i 2024, og der planlægges et nyt møde i udvalget i marts 2025.Der evalueres på udvalget 
på det kommende FU-møde. 
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Tværfagligt Palliativt Samarbejde (UTPS): der var enighed om at UTPS kan bestå som et DMCG-
udvalg, men at udvalget ikke skal modtage midler fra DMCG.dk som udvalget er varslet. FU er 
orienteret om, at udvalget har modtaget en bevilling fra DCCC. 
  

 

 8. DMCG-FU Internat 20.-21. marts 2025 
Mulige programpunkter jf. bilag 4 til drøftelse, udbygning samt kvalificering. 
Der ønskes input til indholdet fra FU.  
Punktets mål: 
Internatet for DMCG.dk holdes mhp. at sætte retning for det fremtidige arbejde. Herunder at 
give de nye FU-medlemmer kendskab til DMCG-udvalg, arbejdsgange, overblik over økonomi 
samt indgive ønsker til arbejdet i DMCG.dk og med organisationens samarbejdspartnere. 

Referat Det kommende FU-møde planlægges som et internat d. 20-21. marts. Der vil blive udarbejdet et 
oplæg til program. CQ nævnte følgende oplæg til emner: 

- Strategi for DMCG.dk 
- Organisering af arbejdet i DMCG.dk  
- Hvordan får vi alle DMCG’er med, også de mindre 
- Samarbejde mellem DMCG og DCCC 

FU opfordres til at komme med yderligere input til punkter til dagene. 
 

 9. Eventuelt 
 

Referat Der blev gjort opmærksom på Kræftpolitisk Forum d. 8. maj, som afholdes af DMCG.dk, DCCC og 
Kræftens Bekæmpelse. Temaet er i år data og fælles national dataplatform. FU har traditionelt 
deltaget i konferencen. Der planlægges afholdt FU-møde dagen inden konferencen (med 
overnatning). Når der åbnes op for tilmelding, er det nødvendigt med hurtig tilmelding, da der er 
begrænsede pladser.  
 
Ift. kommende FU-møder var der tilslutning til at der veksles mellem fysiske og virtuelle møder 
og at de virtuelle møder placeres i tidsrummet kl. 15-16.30. 

 


